
Tečaj za markaciste – 19.05.-20.05.2012. 
 
 
U subotu u 14:00 sati okupilo nas se oko pedeset iz različitih planinarskih društava da bi 
prisustvovali teoretskom dijelu tečaju za markaciste. S obzirom na veliki broj polaznika, predavanja 
su se održala u prostorijama HPD Matice, a ne kako je bilo naznačeno u prostorima HPS-a. Prilikom 
ulaska u predavaonu dobili smo priručnik za polaznike i jedan mali crveno bijeli kartončić. Taj nam 
je kartonćić drugi dan koristio za provjeru dobro nacrtane markacije. Priručnik sadrži uz onaj 
tekstualni dio i mnogo slika sa terena tako da je vrlo interesantan i zanimljiv. 
 
Predavanja su održali: Jasna Kosović – pročelnica Komisije za planinarske putove HPS, te Božica 
Denona, Boris i Tomo. Izmjenjujući se, četiri predavača su nam vrlo slikovito objasnili što znači biti 
markacist, kakve sve dužnosti i obveze markacista ima. Sve su popratili i savjetima iz vlastitoga 
iskustva. 
 
Nakon predavanja uslijedio je kratak predah koji su mnogi iskoristili da malo ponove gradivo prije  
pismenog dijela ispita. Sam ispit sastojao se od četrdest pet pitanja; od tri ponuđena odgovora 
morali smo zaokružiti jedan. Rezultati pismenog dijela tečaja bili su dobri, svi smo prošli, pa je 
uslijedila i pohvala od strane naših predavača. 
 
Drugog dana smo se okupili na Medvednici, na Bistranskom sedlu. Tu smo raspoređeni u grupe od 
po devet polaznika i vođeni sa svojim instruktorom krenuli  na posao, odnosno na onaj praktični 
dio koji je trebalo još obaviti. 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Nas šestero je bilo u potpuno različitim grupama, tako da smo se ponovno našli tek nakon 
obavljenog terenskog dijela tečaja. 
 
Taj praktični dio je bio još interesantniji od teoretskog, svatko od nas je probao raditi sve, od 
čišćenja markacija, do obnove ili crtanja novih, pisanja slova, brojeva, krčenja granja itd. 
 
Kada je obavljen posao na terenu, ponovno smo se našli na livadi , gdje su podjeljene diplome i 
članske iskaznice. Posebno smo pohvaljeni radi naše aktivnosti i zainteresiranosti za rad na terenu. 
Na povratku smo svaku oznaku i markaciju gledali drugačijim očima (očima markaciste) i naravno 
komentirali. 
Bilo je lijepo i  zanimljivo, puni dojmova, došli smo do zaključka da treba odmah krenuti u nekakvu 
akciju i na domaćem terenu, te smo se u takvom raspoloženju i rastali. 
 
 
Mirjana Maršanić 
 

Pripreme za teren 


